
1 
 

Protokół z posiedzenia Senatu Uniwersytetu Kazimierza Wielkiego 

w dniu 24 stycznia 2023 roku 

 

 

Porządek posiedzenia Senatu Uniwersytetu Kazimierza Wielkiego 

w dniu 24 stycznia 2023 roku 

 

1. Powitanie i przedstawienie porządku obrad.  

- referuje prof. Jacek Woźny, JM Rektor 

2. Przyjęcie protokołu z posiedzenia Senatu z dnia 29 listopada 2022 r. oraz powołanie członka 

Senatu - Sprawozdawcy. 

- referują: prof. Jacek Woźny, JM Rektor, dr hab. Paweł Trzos, prof. uczelni. 

3. Uchwała Senatu Uniwersytetu Kazimierza Wielkiego w sprawie określenia regulaminu 

postępowania w sprawie nadania stopnia doktora habilitowanego. 

4. Uchwała Senatu Uniwersytetu Kazimierza Wielkiego zmieniająca Uchwałę Senatu 

Uniwersytetu Kazimierza Wielkiego Nr 70/2019/2020 z dnia 15 września 2020 r. w sprawie 

zatwierdzenia wzorów dyplomu doktorskiego i habilitacyjnego. 

5. Uchwała Senatu Uniwersytetu Kazimierza Wielkiego w sprawie programu kształcenia w 

Szkole Doktorskiej Uniwersytetu Kazimierza Wielkiego. 

6. Uchwała Senatu Uniwersytetu Kazimierza Wielkiego w sprawie programu kształcenia w 

języku angielskim dla Szkoły Doktorskiej Uniwersytetu Kazimierza Wielkiego. 

7. Uchwała Senatu Uniwersytetu Kazimierza Wielkiego w sprawie zasad rekrutacji do Szkoły 

Doktorskiej Uniwersytetu Kazimierza Wielkiego w roku akademickim 2023/2024. 

8. Uchwała Senatu Uniwersytetu Kazimierza Wielkiego w sprawie zasad rekrutacji do Szkoły 

Doktorskiej Uniwersytetu Kazimierza Wielkiego w roku akademickim 2023/2024 dla osób 

podejmujących kształcenie w języku angielskim. 

- punkty referuje  3-8 referuje prof. Jarosław Burczyk, Prorektor ds. Nauki 

 

9. Uchwała w sprawie modyfikacji programu studiów podyplomowych – Zarządzanie 

dostępnością – specjalista ds. dostępności (Wydział Nauk o Polityce i Administracji). 

 

- referuje dr hab. Benedykt Odya, prof. uczelni, Prorektor ds. Studenckich                 i 

Jakości Kształcenia 

 

10. Sprawy bieżące, zamknięcie posiedzenia. 

 

Ad 1.  

Posiedzenie odbyło się w trybie stacjonarnym. JM Rektor powitał zebranych                                  

i przedstawił porządek obrad.  

Następnie wręczył akt powołania nowemu członkowi Senatu, przedstawicielowi Samorządu 

Studenckiego Kamilowi Łażewskiemu. 

 

Ad 2.  

W kolejnej części obrad dr hab. Paweł Trzos, prof. uczelni, poinformował, że protokół z 

posiedzenia Senatu z dnia 29 czerwca br. wiernie oddaje przebieg obrad  i wnioskuje o jego przyjęcie.  

Sprawozdawcą z bieżącego posiedzenia Senatu została mgr Angelika Warmbier. 
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Ad 3.  

Prof. J. Burczyk, Prorektor ds. Nauki omówił regulamin postępowania w sprawie nadania 

stopnia doktora habilitowanego. (Załącznik) 

Po omówieniu podjęto Uchwałę Senatu Uniwersytetu Kazimierza Wielkiego w sprawie określenia 

regulaminu postępowania w sprawie nadania stopnia doktora habilitowanego. 

Ad 4.  

Następnie prof. J. Burczyk omówił zmiany  dotyczące wzorów dyplomów doktorskiego i 

habilitacyjnego.  

Dr hab. Helena Ostrowicka, prof. uczelni zaproponowała, aby we wzorach ww. dyplomów 

użyć feminatywów np. promotorka.  

Podjęto dyskusję w tej sprawie: prof. J. Burczyk zaznaczył, że zwracał się z prośbą o wcześniejsze 

zgłaszanie uwag do treści przesłanych dokumentów, teraz w  czasie posiedzenia Senatu trudno 

wprowadzać na bieżąco takie zmiany bez konsultacji z Radcami Prawnymi.  

Prof. M. Święcka – językoznawca – dodała, że trzeba by przeznaczyć odrębne posiedzenie kwestii 

feminatywów.  

Dr hab. Benedykt Odya, prof. uczelni, zaproponował, aby przyjąć uchwałę w proponowanym kształcie 

mimo, że jest zwolennikiem używania form żeńskich.  

Dr hab. Z. Bukowski, prof. uczelni, Prorektor ds. Finansów i Organizacji dodał, że jako 

administratywista uważa, że niektóre określenia zaczerpnięte są wprost z ustawy i nie można 

dokonywać zmian pojęć w aktach niższego rzędu.  

Po dyskusji przystąpiono do głosowania, w wyniku którego jednogłośnie przyjęto uchwałę 

Uniwersytetu Kazimierza Wielkiego zmieniającą Uchwałę Senatu Uniwersytetu Kazimierza 

Wielkiego Nr 70/2019/2020 z dnia 15 września 2020 r. w sprawie zatwierdzenia wzorów dyplomu 

doktorskiego i habilitacyjnego. 

 

Ad 5 i 6.  

 

Prof. J. Burczyk przystąpił do omówienia programu kształcenia w Szkole Doktorskiej Uniwersytetu 

Kazimierza Wielkiego oraz programu kształcenia w języku angielskim dla Szkoły Doktorskiej 

Uniwersytetu Kazimierza Wielkiego. (Załączniki). W j. angielskim kształcenie w szkle doktorskiej 

oferujemy w 8 dyscyplinach.  

 

Obydwa dokumenty uzyskały pozytywną opinię Rady Szkoły Doktorskiej oraz Samorządu 

Doktorantów.  
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Dr hab. A. Laska, prof. uczelni zauważył, że faktycznie opinia była pozytywna, ale niejednomyślna. 

Stwierdził, że możliwe jest łączenie zajęć w ramach dziedziny nauki, ale nie w ramach danego 

rocznika studiów, np. I i II roku, takie działanie odbywa się ze szkodą dla jakości kształcenia, to może 

być podstawą negatywnej oceny PKA. Takie postępowanie jest nieuzasadnione i z tego powodu prof. 

A. Laska będzie głosował przeciwko tej uchwale.  

 

Rektor prof. J. Woźny poinformował, że Dyrektor Szkoły Doktorskiej przedstawił komplet 

dokumentów, z uzyskanymi opiniami wszystkich wymaganych gremiów, a zaproponowanym 

zmianom przyświecały przede wszystkim konieczne cele oszczędnościowe.  

 

Opinię prof. A. Laski poparł dr hab. K. Moraczewski, prof. uczelni oraz prof. dr hab. M. Twarużek, 

prof. uczelni.  

 

Wobec głosów w dyskusji Rektor uznał, że konieczne jest przedłożenie wyliczeń oszczędnościowych 

w Szkole Doktorskiej, w związku z powyższym  punkty 5 i 6 zostały przełożone na kolejne 

posiedzenie Senatu, na które zostanie zaproszony dyrektor Szkoły Doktorskiej.  

 

Prof. J. Burczyk ponowił uwagę dot. wcześniejszego zgłaszania uwag i zwrócił się o skierowanie 

formalnych wniosków drogą mailową.  

 

Ad 7 i 8.  

Następnie, po omówieniu w wyniku głosowania jawnego, jednogłośnie przyjęto kolejne uchwały: 

Uchwałę Senatu Uniwersytetu Kazimierza Wielkiego w sprawie zasad rekrutacji do Szkoły 

Doktorskiej Uniwersytetu Kazimierza Wielkiego w roku akademickim 2023/2024. 

Uchwałę Senatu Uniwersytetu Kazimierza Wielkiego w sprawie zasad rekrutacji do Szkoły 

Doktorskiej Uniwersytetu Kazimierza Wielkiego w roku akademickim 2023/2024 dla osób 

podejmujących kształcenie w języku angielskim. 

Ad 9.  

Dr hab. Benedykt Odya, przedstawił uchwałę w sprawie modyfikacji programu studiów 

podyplomowych – Zarządzanie dostępnością – specjalista ds. dostępności (Wydział Nauk o Polityce i 

Administracji). 

Są to pierwsze tego typu studia podyplomowe w Polsce, umożliwiające zdobycie kwalifikacji w 

zakresie zarządzania dostępnością w sferze publicznej, zwłaszcza w obszarze dostosowania 

przestrzeni publicznej do wymagań osób ze szczególnymi potrzebami – osób zależnych. Przygotowują 
do pełnienia funkcji specjalisty ds. dostępności. Wymóg wprowadzenia takiego stanowiska od 

września 2020 r. do każdej jednostki rządowej, samorządowej, i tych o charakterze publicznym 

nakłada Ustawa z dnia 19 lipca 2019 r. o zapewnianiu dostępności osobom ze szczególnymi 

potrzebami. 

Studia cieszą się dużą popularnością. 

 

W wyniku głosowania jawnego jednogłośnie przyjęta została Uchwała w sprawie modyfikacji 

programu studiów podyplomowych – Zarządzanie dostępnością – specjalista ds. dostępności 

(Wydział Nauk o Polityce i Administracji). 

 

Prof. Artur Laska podkreślił, iż dzięki tego rodzaju studiom budujemy wizerunek uczelni 

nowoczesnej, progresywnej, jedynego w kraju, który realizuje tego typu treści. 
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Prof. Odya nadmienił, iż tego typu inicjatywą związaną z realizacją szkolenia z zakresu dostępności 

objęci zostali również w naszej uczelni nauczyciele i pracownicy administracji. 

Ad 10.  

Dr Wojciech Trempała zaapelował o rozważenie zamontowania przed budynkiem IPiE 

barierek ochronnych, które zapewnią studentom większe bezpieczeństwo. 

Prof. Bukowski zabrał głos w kwestii apelu do kierowników jednostek o tworzenie oferty studiów 

podyplomowych. Wnioski nie będą rozpatrywanie przez władze rektorskie, tylko przekazane zostaną 

do dalszego procedowania (URK).  

Prof. Odya dodał, że w obliczu kryzysu ekonomicznego na szczególną uwagę zasługiwać powinny 

krótkie formy dokształcania i kursy specjalistyczne, na które być może pracodawcy chętniej będą 

kierować swoich pracowników. 

JM Rektor odniósł się do kwestii nagród - nie ulegają zmianie wewnętrzne przepisy dotyczące nagród 

za uzyskane tytuły naukowe profesora i doktora habilitowanego. Wysokość kwoty na pozostałe 

nagrody uzależniona jest od wysokości przyznanej w czerwcu br. subwencji. 

Kanclerz Renata Malak wyjaśniła, iż w czasie 1,5-miesiacznej przerwy (praca hybrydowa), udało się 

poczynić znaczące oszczędności na energii elektrycznej. Według wzoru z Ustawy z 7 października 

2022 roku o szczególnych rozwiązaniach służących ochronie odbiorców energii elektrycznej w 2023 

roku ustawy musimy wykazać się oszczędnością 400 MWh. Jest to ogromna wartość, ale nie wiadomo 

jak to przełoży się  na wysokość rachunków. Kwota, którą udało się dzięki zamknięciu uczelni 

zaoszczędzić tylko na energii elektrycznej wynosi około 100 tys. zł. 

Głos zabrał prof. Bukowski, który poinformował, że władze Uczelni zrobią wszystko, by 

dydaktyka w żadnym stopniu nie ucierpiała, by nie wprowadzać już nauki zdalnej, stąd poszukiwania 

innych płaszczyzn oszczędności, takich jak pomysł ograniczenia godzin funkcjonowania budynków, 

które to przełożą się na skład osobowy, czy zamknięcie uczelni na tydzień ferii w lutym. Program 

oszczędnościowy będzie oczywiście dostosowany do rozwijającej się sytuacji. JM Rektor dodał, że 

redukcja etatów odbywać się będzie na skutek przejścia pracowników na emeryturę. Ponadto prof. 

Jacek Woźny przypomniał, że UMK podjęło decyzję o przesunięciu semestru letniego do połowy 

lipca. Wszystkie uczelnie szukają rozwiązań oszczędnościowych. 

Z kolei głos zabrał Przewodniczący Samorządu Studenckiego, Marcin Pezda, który zaprosił na 31. 

Finał Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy. 28.01.2023 roku w Copernicanum UKW (ul. Mikołaja 

Kopernika 1) studenci zaplanowali koncerty, pokazy i  licytacje. Ponadto Samorząd Studencki, 

Uczelniana Rada Doktorantów oraz Biblioteka Główna Uniwersytetu Kazimierza Wielkiego 

zapraszają do udziału w kolejnej edycji akcji „SOWa - Studencie Ogarnij Wiedzę”. 

Następnie zwrócono się z pytaniem, czy na potrzeby prowadzonych badań naukowych budynki będą 

dostępne w okresie zamknięcia Uczelni w lutym br. Prof. Bukowski wyjaśnił, że haromonogramy 

dostępności w dniach 13 do 19 lutego będą zatwierdzane przez kanclerza.  

Dr E. Okońska spytała, czy od strony czysto formalnej studia podyplomowe dla zewnętrznych 

interesariuszy mogą być zaplanowane całkowicie zdalnie. Prof. B. Odya, wyjaśnił, że takie 

rozwiązania mogą budzić wątpliwości, czy program, założenia i złożona oferta zostanie w ten sposób 

zrealizowana. Natomiast, jeśli chodzi o kursy i szkolenia – forma realizacji jest dowolna.  

JM Rektor pokrótce odniósł się do wyników parametryzacji, zapewniając jednocześnie, że 

matematyka otrzyma wsparcie władz rektorskich. 15 lutego br. Dyrektor Instytutu Matematyki wraz  z 

Prorektorem ds. Studenckich i Jakości Kształcenia mają zaplanowane spotkanie z UAM w celu 

wsparcia kierunku matematyka. 
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Z kolei prof. Liberska zauważyła, że był już taki czas w życiu Uczelni, gdy nie wypłacano nagród 

rektorskich, a jedynie wyróżnienia. 

Prof. A. Kaczyński przypomniał, że 21 stycznia 2023 roku w Filharmonii Pomorskiej im. I. J. 

Paderewskiego w Bydgoszczy odbyły się obchody Jubileuszu 50-lecia Chóru Akademickiego 

Uniwersytetu Kazimierza Wielkiego w Bydgoszczy. Wydarzenie to było okazją do uhonorowania 

osób zasłużonych dla Chóru. Ponadto JM Rektor poinformował o Jubileuszu 25-lecia Muzeum 

Dyplomacji i Uchodźstwa Polskiego UKW. Głos zabrała także Pani prof. Twarużek, Dziekan 

Wydziału Nauk Biologicznych, która powiadomiła o zaplanowanej w 2023 r. konferencji z okazji 30-

lecie kierunku Biologia, która połączona będzie ze spotkaniem dziekanów wydziałów przyrodniczych. 

Prof. Burczyk poinformował, że zapoznał się z decyzją odnośnie dyscypliny literaturoznawstwo, które 

otrzymało kategorię A, a która to wpłynęła na skrzynkę Epuap w czasie obrad Senatu. Zwłoka w 

przesłaniu decyzji związana była z faktem, że Komisja Ewaluacji Nauki  zastanawiała się, czy nie 

powinna być to kategoria A+. Złożono gratulacje prof. Piotrowi Siemaszko, Dziekanowi Wydziału 

Literaturoznawstwo.  

Na tym posiedzenie zakończono.  

Obecni wg załączonej listy. Obrady zarejestrowane na nośniku elektronicznym.  

Protokołował:         Przewodniczył: 

Zespół Biura Rektora       prof. Jacek Woźny 

         Rektor UKW 

 

 

 


